
Dagsorden og referat fra skolebestyrelsesmøde på Skolecenter

Jetsmark

Mødets emne: SFO

Dato

28/3

2022

Tid:

kl. 17.00-20.00

Sted:

Pandrup Afdeling

Bestyrelsen:

Kjeld Hedegaard Nielsen (næstformand), Kenny Villadsen (forældrerepr.), Kristian Høj Kristensen (forældrerepr.), Lisbeth Kaufmann Nielsen (forældrerepr.), Rikke

Olssen Jensen (formand), Heidi Rasmussen (medarb.repr.suppleant), Erik Brink (medarb.repr.), Randi Manny Lausten (skoleleder/sekretær), Elevrepræsentant: Laura

B.C. Nielsen, Rebecca S. Andersen

Gæster:

Afbud: Lotte Damborg, Laura Nielsen, Rebecca Andersen

Mødeleder: Rikke Olssen Jensen

Ordstyrer:

Referent: Randi Manny Laustsen

Emne Formål og form

(hvad skal vi udrette?)

Varighed Referat

(beslutninger, opgavelog)

1. SFO

SFO’en er en del af det

samlede skoletilbud, og på

Drøftelse og orientering omkring

SFO’en, som en del af det løbende

tilsyn med hele skolens virksomhed

kl. 17.00-17.45

(Birgitte)

Referat:
Birgitte orienterer omkring de organisatoriske, økonomiske og
personalemæssige rammer i SFO.

- 167 børn er pt. indskrevet. Yderligere 47 børn starter den
1. juni 2022



dette møde har vi fokus på

fritidsdelen.

Birgitte informerer om hvordan

tilbuddet fungerer, fx.

● Antal børn

● Antal medarbejdere

● Fordeling af

uddannede/ikke-uddan

nede

● Åbningstider

● Aktiviteter, hvad sker

der i hverdagen?

● Økonomi -

forældrebetaling

● Princippet for SFO i

praksis?

● Samarbejdet med

børnehaverne

Er der forhold SFO-leder/personale

ønsker at bringe i spil i bestyrelsen?

Rundvisning i SFO’en

- Corona har haft mindre indflydelse end forventet i
forhold til udmeldelse af SFO - 72% af børn i indskolingen
er indskrevet i SFO.

- Personaleresurser er primært funderet i uddannet
personale.

- Åbningstider i SFO mandag til torsdag kl. 06.10-16.50.
Fredag kl. 06.10-16.15.

- SFO’en har genereret en relativt stort overskud. Der er for
kort tid siden brug penge på at forny spil og andre
aktiviteter til børn.

- Opsparing af overskud er ligeledes tiltænkt investering i
bl.a. legeplads på den nye skole.

- Det pædagogiske fundament i SFO-regi er de 6
læreplanstemaer: 1. Alsidig personlig udvikling 2. Social
udvikling 3. Kommunikation og sprog 4. Krop, sanser og
bevægelse 5. Natur, udeliv og science 6. Kultur, æstetik og
fællesskab

- De 6 læreplanstemaer er omdrejningspunkter for
pædagogernes planlægning af aktiviteterne i SFO.

- Forældresamarbejde: pædagogerne er med til
skole-hjem-samtaler og forældremøder. Pædagogerne
har ligeledes tæt kontakt til forældrene ved dagens
begyndelse og afslutning.

- Førskole og samarbejde med børnehaverne: samarbejdet
starter i oktober før før-skolestart i april.

- Den 1. april starter børnene i 3 grupper med afsæt i den
børnehavegruppe, som børnene kommer fra. Efter den
første måned tages hul på de første skridt mod den
endelige klassedannelse, som skal ligge fast til den 1. juni.

- I de kommende 0. klasser vil der blive 47 børn fordelt på
2 klasser.

Aftaler:

- “Princip for skolefritidsordning” revideres - Birgitte Glyø

https://skolecenterjetsmark.aula.dk/om-os/vores-sfo/strategier-og-politikker


2. Skolebestyrelsesvalg

Der skal være

skolebestyrelsesvalg, og de

første orienteringer er sendt ud

fra skolens kontor. Flere

kandidater har allerede meldt

sig. Der er 5 på valg (Lisbeth,

Lotte, Kristian og Rikke samt

suppleringsvalg for Birte, der

er udtrådt).

Planlægge Valghandling og aflæggelse

af Formandens Beretning

● Hvilken slags “arrangement”?

● Hvornår?

● Hvor?

● Hvem og hvad ift. praktik?

● Nogen der på forhånd vil

tilkendegive at de genopstiller?

Kl. 17.45-18.00

(Randi)

PAUSE

18.00-18.15

Referat:

- Tirsdag d. 26. april kl. 18.00 afholdes der valgmøde om
skolebestyrelsesvalget i friarealet ved mellemtrinnet i
Kaas afdelingen.

- En drøftelse af, hvordan bestyrelsen kan opfordre og
inspirere forældregruppen omkring vores skole til at
engagere sig i bestyrelsesarbejdet.

Aftaler:
- Rikke og Randi laver en video omkring bestyrelsens

arbejde - video til opslag på skolens facebook side og på
Aula.

- Skolebestyrelsen sender en motiveret invitation til
klasseforældrerådene.

3. Skolens økonomi og

planlægning af det

kommende skoleår

Her ved udgangen af marts,

skulle vi gerne kende summen

af de udlagte ressourcer og de

kommende elev tildelinger.

Randi gennemgår hvilken

betydning det har for

planlægningen af det

kommende skoleår.

Orientering og drøftelse af de

økonomiske prioriteringer, når

skoleåret skal planlægges.

Kl. 18.15-18.40

(Randi)

Referat:
● tildeling til 25 klasser i år - vi kører med 27 klasser
● næste skoleår bliver vi tildelt til 24 klasser
● 2-sprogstildeling - ny model. Reduktion på 250.000 kr.
● Øgede udgifter til leasing af udstyr, 200.000+
● Ressourcetildelingsmodel: genvurderet hvert 2. år. Ny

beregning, reduktion på 400.000 kr. til kommende skoleår
(gennemslag i 23).

● Øgede udgifter til visiteringer (blandt andet 3 elever der
helt fra skolestart er visiteret til andet tilbud). -0,5 mio i
alt (tildeling - visitering)

● Øgede udgifter til lejrskole (ingen forældrebetaling)
200.000 - der drøftes forældrebetaling til skolerejser og
lejrskoler. Aftales at princippet revideres og at det bliver
mere tydeligt hvad rammerne er omkring rejser/lejrskole.

● Øget indtægt på ca 100.000 kr til ekstra trivselsmidler.
● opmærksomhed på at vi selv skal finansiere nyt inventar

til ny skole. Skal på dagsordenen på et møde, om der er
mulige løsningsforslag til dette.



● Elevtal på 7.-9. årgang har elevtal der gør, at
sammenlægning vil være relevant. For at undgå flere
sammenlægninger, er der forslag om at man bibeholder
stamklasserne på alle årgangene i de obligatoriske fag (ca.
15-16 lektioner om ugen)... og kører
holddeling/samlæsning i de øvrige fag, således at der ikke
skal ske lærerskift i stamklassen og man kan fastholde
forældreråd. Der vil ligeledes stadig være plads til
eventuel elevoptag. Der er opbakning til forslaget.

● Stadig usikkerhed om 9. årgang bliver for få til at køre 3
stamklasser, der er altid usikkerhed omkring hvor mange
der vælger efterskole mv.

4. Revidering af princip for

undervisningens

organisering

Princippet har været behandlet

et par gange tidligere på

skolebestyrelsesmøder, da vi

ønskede at være tydeligere

omkring nogle punkter.

Udkast til endelig formulering

er vedhæftet.

Bestyrelsen gennemgår nuværende

ordlyd, og skal beslutte om princippet

kan godkendes på mødet.

kl. 18.40-19.05

(Rikke)

Referat:

5. Revidering af princip for

kontaktforældre/klasseforæl

dreråd

Lisbeth foreslår at vi reviderer

vores princip for

kontaktforældre, idet der ikke

Bestyrelsen drøfter om der er enighed

om at princippet revideres, og om der

kan findes enighed om

ændringer/tilføjelser indenfor den

fastsatte tid på mødet - eller om et lille

Kl. 19.05-19.20

(Lisbeth)

Referat:



står noget om hvad

klasseforældreråd kan forvente

at skolen bidrager med eller

indgår i samarbejde om.

udvalg skal udarbejde udkast til

revideret princip til næste møde.

6. Generel orientering

a) Modtagelse af at

elitelinjerne

nedlægges > bliver til

fokuslinjer

b) Deltagelse i

Kunstudvalg

c) Nyt fra Byggeriet?

d) Skolemad, kommende

planer - noget nyt?

e) Øvrigt fra Ledelsen

f) Nyt fra medarbejderne

g) Nyt fra eleverne

h) Nyt fra bestyrelsen

Formål: Generel orientering Kl. 19.20-19.55

7. Eventuelt

OBS på at referater skal ud

Form: Mundtlig kl. 19.55-20.00

(Alle)




